
 
 

 

 בארותיים         
 זהתשע" איירב 'ד         

         30.04.2017 

 תושבי בארותיים היקרים,

 

מחר נציין את יום הזיכרון לחללי מערכות ישראל וקורבנות פעולות האיבה. ביום זה כולנו נתייחד 
הקרובים לליבנו ועם מחיר ההתמדה של האחיזה בזכותנו וחובתנו ההיסטורית להקים, עם 

 לבנות ולחלום את מדינת ישראל שלנו.

אך לפני שבוע צוין יום השואה, בו זכרנו את בני משפחתנו ועמנו אשר נספו באחת מהתקופות 
 האפלות ביותר באנושות המודרנית.

ח, להבין ומקרית. חשוב לנו ולילדינו לזכור ולא לשכ הצמידות היחסית בין שני המועדים אינה
נו, אלא ישהחיים והאחיזה שלנו בארץ הזו אינה עוד אחת מן האפשרויות הרבות הפרושות לפנ

 היא האפשרות היחידה הנכונה לנו כעם ששרד קשיים ואתגרים לא מעטים. 

יום העצמאות  למדינת ישראל. 69-ולכן, מיד לכשיצא יום הזיכרון נציין ונחגוג את יום העצמאות ה
מסיבת אפטר מדליקה המאורגנת ותפת עם מושב עולש, ומיד לאחריו יצוין בטקס ומסכת מש

 שלנו, במושב בארותיים ,לחגוג ביחד כאן ,שוב ,על ידי צעירים בני שני המושבים אשר בוחרים
 את חגיגות העצמאות.

באתגרים שונים שחלקם מתמשכים וחלקם אך כפי שאתם ודאי יודעים, החיים כאן בעמק מלווים 
 מופיעים לחיינו בהפתעה.

מזה שנים אנו מתמודדים עם סוגיית הביטחון האישי. לצערנו זו מציאות שלא אנו ולא המועצה 
 טא לאמת אם נכנה את הבעיה כמכת מדינה של ממש.חמצליחים לשנות באופן מהותי ולא נ

להיחשב על ידי מערכת הביטחון והמשרד  בשנתיים האחרונות הורע מצבנו לאחר שהפסקנו
 באופן עצמאי.חל עלינו נושאי הביטחון השוטפים והטיפול בטחון פנים כקו תפר ילב

אנו עושים רבות למען השמירה על אורח ושיגרת חיים רגועים ובטוחים ככל שניתן. וועדת 
ם משמר הביטחון של בארותיים ביחד עם גורמי השמירה והאבטחה מטפחים את היחסים ע

שלנו, דבר אשר מוכיח את עצמו במקרים בהם אנו זקוקים  בגזרההגבול האחראי על הטיפול 
 לפעילות ייחודית במושב.

לא נטעה אם נומר שבאופן יחסי מצב הביטחון האישי בבארותיים טוב משמעותית מהסביבה 
בסביבתו. מהנתונים שבידנו אנו למדים בכל פעם מחדש שכמות והקרובה לנו בעמק חפר 

גם סוג  להם אנו עדים במושב שלנו נמוכה משמעותית ממרבית המושבים באזור.האירועים 
  האירועים נמוך בעצמתו.

אנו מוצאים לנכון להזכיר ואף להפציר בכל התושבים לא רק להתקין מערכות אזעקה 
 . רתי בעת היעדרות מהבתים ובלילהבבתים אלא גם להפעילן באופן שג



 
 

 

המציאות הוכיחה לא פעם במושב שלנו ובמקומות אחרים שאזעקות מאפשרות לא רק למנוע 
 כניסה פיסית לבתים אלא גם להבריח את הפורצים מגבולות המושב שלנו.

בסבירות גבוהה תיפסק גם התמיכה המזערית שקבלנו מהמשרד כי לצערנו, לאחרונה נודע לנו 
ון פנים בדמות מימון של מספר שעות שמירה בחודש. המשמעות הינה נטל נוסף על לביטח

 תקציב השמירה של המושב.

למרות זאת, היות ובחישובי העלויות נלקחה אפשרות זו בחשבון, אנו צפויים לעמוד במסגרות 
 התקציב שנקבע ונגבה על ידי המועצה מתוקף חוק השמירה.

בשבועות האחרונים. מדינת ישראל, כחלק  נפל לפתחנושחדש אנו מבקשים לעדכן בנושא 
מפעולותיה לסגירת שדה התעופה דב בתל אביב ושדה התעופה הרצליה, קבעה לבחינה מספר 

 חלופי לחלק מהפעילות של שני שדות אלו.חלופות אפשריות להקמתו של שדה תעופה 

מצאות בתוך גבולות עמק שתיים מהחלופות, גם אם לנו בבארותיים אינן גורמות איום מידי, נ
 האחת מצפון לגאולי תימן והשניה מזרחית לבית הלוי.חפר. 

שתי חלופות נוספות נמצאות ברשויות שכנות. חלופה אחת באזור הדרום מזרחי של חדרה, 
בשטח  57, באזור תנובות, בסמוך לכביש ממש כאן לפתחנו, וחלופה נוספת, 9מצפון לכביש 

  ביננו לבין קלנסואה )בערך באזור בו פועל כיום מנחת האולטרה לייטים(.ש

כל החלופות שצוינו אינן נכונות מבחינות רבות, הן סביבתיות והן תעופתיות. די לנו אם נציין את 
 נדידת העופות באזור שלנו, את המאגרים והמצפור ועוד.

ווה מבחינתנו כתושבי מה 57האפשרות שיוקם שדה תעופה מעבר לכביש אך כאמור, 
. אמנם ציר המסלול ומשפכי הנחיתה וההמראה המתוכננים אינם ישירים בארותיים איום ממשי

מעלינו, אולם תבנית ההקפה של המטוסים בזמן ההכנות לנחיתה או לאחר המראה מתוכננת 
 לעבור מעל למושב שלנו.

אווירון זעיר, היינו אולטרה ברור לכולנו שגם אם התרגלנו לתנועות ורעשי האז"מים )אז"מ = 
לייט( בעיקר בסופי שבוע, יהיה לא פשוט להתרגל לרעשי מטוסים כבדים יותר שיטוסו כאן 

 -בתדירות גבוהה ביותר. שדה התעופה המתוכנן, מעבר לשטח הקרקעי הרב שהוא יתפוס )כ
מסלול ( בהם כאמור מסלול המראה, , יותר משטחם של עשרה משקים חקלאייםדונמים 350

הסעה, חניות מטוסים רבות, מתקני אחסנת דלק, מוסכי מטוסים ועוד, צפוי לייצר, וזאת כפי 
 20 -)!!!( תנועות אוויריות בשנה. המשמעות היא כ 120,000 -שעולה ממסמכי התכנון, כ

 דקות. 2תנועות )תנועה = המראה או נחיתה( בשעה, היינו תנועה בכל 

 של ממש, עלול כמובן גם לפגוע בשווי הבתים במושב שלנו. דבר זה, מעבר להיותו מטרד רעש

לינו לייצר פעילות של תושבים אשר תחבור לפעילות הקיימת כבר במושבים בית הלוי, עולכן, 
 חניאל כפר מונש וישובים נוספים, ולוודא שכאן לא יקום שדה תעופה.

שדה התעופה בעמק  חשוב לציין כי המועצה הקצתה סכום כסף גבוה לטיפול בנושא הרחקת
 חפר.



 
 

 

לנו, כתושבי בארותיים, חשוב לוודא שכסף זה יושקע גם בהרחקת האיום מגבולות המושב 
שלנו, היינו ביטול חלופת תנובות, ולא רק לטיפול בהתנגדויות לחלופות שבתוך שטח השיפוט 

 של עמק חפר.

ויות ומול המועצה לשם כך הנענו פעילות של הוועד מול החברה הכלכלית המרכזת את ההתנגד
אולם כאמור, ללא מחאה ופעילות של התושבים עצמם לא תהיה לנו הרוח הגבית  .בכלל

הדרושה לעמוד על זכותנו לקבל את תמיכת המועצה ולוודא שימוש בתקציב שהוקצה באופן 
   בארותיים זה לא בשוליים!!!שוויוני. חשוב שכולם ידעו, 

זו אנא ירשמו במזכירות המושב אצל דליה. בקרוב  תושבים המוכנים להירתם למשימה חשובה
 פעילות.הנכנס את התושבים, יבחר מוביל מבין הפעילים ותתחיל 

בהזדמנות זו אנו מבקשים לעדכן במספר יוזמות עליהן החליט הועד לאחרונה ובפעולות שבוצעו 
 בתקופה האחרונה:

 במושב.הועד החליט על הצבת תחנות הסעה נוספות במספר נקודות  -
 במקביל להצבת התחנות הוחלט על הצבת מעקות בטיחות במספר לא קטן של נקודות. -
אנו לאחר השיפוץ המשמעותי והאיכותי שביצעה האגודה למבנה המזכירות והשרותים,  -

 מועדון. בשלב הזה אנו מרכזים דרישות והערכת עלויותהבוחנים משמעויות של שיפוץ 
ומקווים שנוכל להניע את הפרויקט באמצעות התקציב התלת שנתי שהועמד על ידי המועצה 

 שובי העמק. ילכלל י
ביצענו ביחד עם המועצה והשתתפות של עולש את פרויקט פסי ההאטה ברחוב לאחר ש -

 השלמנו את החלק שהיה חסר במדרכה בין בארותיים לעולש בכיוון קדםהיובלים, ולאחר ש
דת תנועה בעיקול המסוכן שבצפון רחוב הפלג, אנו בוחנים את האפשרות לבצע ביצענו הפרו

 הפרדות תנועה דומות בצמתי רחוב הנחלים עם רחובות היובלים, האפיק והפלג.
מטרים אבנים משתלבות במדרכות. המושב  200הועד מטפל מדי שנה בתיקון של לפחות  -

מאד )ולכן מדרכות( ן בכבישים שלנו, בדומה למושבים שנוסדו באותה תקופה, מאופיי
ארוכים. בנוסף, האדמה עליה אנו יושבים אינה חסה על תשתיות המושב וגורמת לתזוזות 

באבנים המשתלבות. אנו נמשיך ונקדם תיקון וטיפול של המדרכות ככל שיתאפשר גם 
  במידה וזיהיתם מקום הדורש טיפול מיידי אנא הודיעו למזכירות המושב. במסגרת התקציב.

הועד מקדם ביחד עם מחלקת הספורט של המועצה מגרש ספורט חדש שיוקם בצמידות  -
המגרש החדש יהיה ככל הנראה עם דשא סינטטי מתאים וייועד  למגרש הכדורסל הקיים.
 בעיקר לכדורגל/קט רגל.

מסתורי פחים, רובם במשקים. בזמן הקרוב אנו נרכוש ונציב  100 -הועד הציב עד כה כ -
ם ונקדם מהלך של מניעת הצבת פחים מכל הסוגים בשטח הציבורי באופן מסתורים נוספי

על ידי  ראוישלא בתוך מסתור שהוגדר לכך. זה המקום לציין כי למרות שהנושא לא נאכף כ
מציינת את חובת בעלי הבתים להקצות מקום  היאהמועצה, באישורי הבניה שהיא מנפקת 

מבקשים כי מי שבונה או מי שמעוניין לחסוך  לפחי הזבל השונים כחלק מתכניות הבניה. אנו
מעצמו הצבת מסתור במקום בו וועד המושב יקבע, יקצה לפח את המקום הנכון לו בגבולות 
המגרש, בדיוק כפי שנקבע באישורי הבניה )שני פחים משותפים לשני בתים, ובנוסף הפחים 

 האורגאניים(.



 
 

 

בגדול. הספריה המאוחדת פעילה מאד, איחוד הספריות שביצענו עם עולש מוכיח את עצמו ו -
מתקיימות בה ובמסגרתה פעילויות נרחבות הן לילדים והן למבוגרים. אנו גם זוכים לסיוע 

 מקצועי של הגורמים במועצה.
המועצה הדתית מקדמת עבודות שיפוץ בבית הכנסת. יו"ר המועצה הדתית נפגש עם ועד  -

 כים ותיקבע מסגרת השיפוץ הדרושה.בית הכנסת ואנו מניחים שבזמן הקרוב יבחנו הצר
המושב היה שותף לפיילוט שביצעה המועצה )ומאז הורחב לישובים נוספים( בנושא סימון  -

עה לתלמידים. הדבר קבע אחת ולתמיד את נקודות העלאת והורדת תלמידים סתחנות ה
 ואנו מקווים שלא נהיה עוד עדים להחלטות שרירותיות של נהגים באשר לנקודות אלו.

אחרונה שנתן ראש ערכה )על פי הזמן הקרוב לאחר דחיות רבות אנו מקווים שכבר ב -
המועצה ליו"ר הוועד זה יקרה כבר בחודש מאי( יחלו העבודות על אולם הספורט החדש 

 שמתוכנן לקום במתחם קדם.
בצמוד למתחם הספורט עומדת לקום מרפאה אזורית של קופת החולים הכללית. המרפאה  -

רופא ואחות כפי שיש לנו כיום, אלא תהיה גם מרפאת מומחים ותוכל לתת תכיל לא רק 
מענה יום יומי לתושבים במגוון תחומי הרפואה. הפרטים העקרוניים כבר סוכמו ואנו מקווים 

   שעבודות על הקמת המבנה יתחילו גם הן בקרוב.
ים. המיוחד לאחרונה, מספר שבועות לפני הפסח, התחיל לפעול במושב גמ"ח המיועד לילד -

בגמ"ח זה הוא ההתמקדות בילדים משלב הלידה, דבר שכפי שנראה ליוזמיו חסר מאד. 
 לצורך אחסנת הציוד הקצה הועד )כרגע באופן זמני( את החדר הצמוד לתחנת הדלק.

המטפלת בסביבות נחל אלכסנדר, פנה  191ועד המושב, לאחר שקבל את פרטי תכנית עח -
בפאתי המושב אשר יועד בתכניות, בין השאר, לשימוש  למועצה ודרש לגרוע הקצאת שטח

כגן אירועים. לא נוכל להרשות לעצמנו כמובן גן אירועים בצמידות לבתי המושב ואנו שמחים 
 שבקשתנו התקבלה בהבנה ובתמיכה של יו"ר המועצה.

ימי עסקים שמתקיימים במושב הפכו כבר למסורת. אנו שמחים שניתנת ההזדמנות  -
הזו של  תעסקים קטנים לחשוף את מוצריהם ושרותיהם באווירה האינטימי לתושבים בעלי

 המושב. כן אנו מודים לשלוחת התרבות ששותפה לארגון.
השנה נפתח את עונת הרחצה בבריכה זו הפעם השניה עם מפעיל חיצוני שלקח על עצמו  -

 שעברה. ישארו כפי שהיו בשנהיחירי המנוי ול המתחם על כל הקשור בו. סוכם שמאת ניה
 

וועדות המושב, בין אם וועדות רק שלנו או וועדות משותפות לנו ולעולש, פועלות באופן  -
 :מתמיד לטובת הקהילות השונות

 
ניהול פעילויות הנוער, בין ווועדת הנוער מתמודדת עם אתגרים יוצאי דופן מבחינת תקציב 

נוער. כחלק מהפעילות אם במסגרת תנועת בני המושבים ובין אם הפעילות מועצתית לכלל ה
 הוקמה פרגולה בחצר בית הנוער והיא משמשת היטב את בני עולותיים. 

אות, שבועות, יום וועדת התרבות מקיימת פעילות רבה הן ברמה המושבית )אירועי עצמ
הן ברמת שיתופי הפעולה עם שלוחת שפלת חפר המשותפת לישובים הזיכרון ועוד( 

, כפר מונאש ובית הלוי, והן ברמה מצומצמת יותר, בגוש בארותיים, עולש, בורגתה, חניאל
הזה שלנו של ארבעת המושבים השותפים בקדם. גם מבנה המשרדים של שלוחת התרבות 

  בין בית הספר קדם לבריכה.מבנים יבילים ששופצו ומוקמו עבר לאחרונה למעונות החדש, 



 
 

 

בנות הועדה  .אשית המושבועדת הארכיון שהוקמה בשנים האחרונות פועלת רבות לתיעוד ר
לאחרונה, לאחר שיפוץ מבנה  איסוף חומרים, תרגום פרוטוקולים מהונגרית ועוד.מבצעות 

הארכיון על ידי האגודה, יש גם מעון רשמי לוועדה זו והוצבו במקום מחשב ואביזרים שונים 
 .המאפשרים לוועדה לבצע את עבודתה החשובה כמו גם לאכסן את החומרים באופן הראוי

אנו מקווים שלא רחק היום ונוכל להזמין תלמידים ותושבים הן שלנו והן של ישובים אחרים 
 לבקר בארכיון המושב ולחזות בתיעוד ראשיתו ובמוצגים שונים שיוצבו בסביבתו. 

ועדת חיילים שהוקמה גם היא בשנים האחרונות פועלת לרווחת החיילים בני המושב ודואגת 
 תושבים לבנותינו ובנינו המשרתים בצה"ל ובשרות הלאומי.לתשורות צנועות מאתנו ה

הוועדה גם דואגת לשי צנוע לכלל מסיימי יב' בין אם מתגייסים או יוצאים לשנת שרות או 
 מכינה קדם צבאית. 

ועדת קשרי קהילה ממשיכה לשפר את מערכת הלוקאלי בה אנו משתמשים מזה כשלוש 
אמצעי דיוור ועדכון תושבים. חשוב שכל אחד שנים ולהתאימה למציאות המשתנה מבחינת 

תנו יכנס מדי פעם להגדרות המערכת ויקבע לעצמו את תכיפות קבלת ההודעות, סוגי מא
 תזכורות ליומן של אירועים ושגרות פינוי זבל ועוד. ,ההודעות וערוצי המידע הנכונים לו

הדברים שבאחריותה ועדת איכות הסביבה פועלת במסירות והתמדה במגוון תחומים. בין 
נמצאים כמובן גינון המושב וחזותו, דברים שבעתיד הקרוב אנו מתכוונים לבחון ולשפר, והן 
במטרדי סביבה שונים כגון שריפות פלסטיק, מתקני אשפה שמיועדים להיות מוקמים 

 בסביבה הקרובה למושב ועוד.

אשה עומדת הדס ירון. אנו מבקשים לציין כי פועלת במושב ועדה למניעת הטרדה מינית ובר
יצר לא רק טיפול באירועים של הטרדות מיניות אלא גם אירועים ופעולות יהועדה מנסה ל

 הסברה למיניהן אם בקרב בני הנוער או הציבור הבוגר יותר.

ועדת ותיקים דואגת לרווחת התושבים הוותיקים שביננו בעיקר בכל הקשור לפעילויות 
דוד". וותיקי המושב המעוניינים בכך יוצאים אחת לתקופה  המאורגנות על ידי המועצה ו"בית

תושבים בגילאים הרלוונטיים מוזמנים לקחת חלק  לנופשונים או טיולים והתגובות אוהדות.
 בפעילות הממומנת בחלקה על ידי תקציב הוועד.

לכל הפעילים והמתנדבים העושים ביחד עמנו מקרב לב אנו מבקשים להודות בהזדמנות זו 
 ת הכלל וזאת כמובן ללא תמורה.לטוב

לאחרונה התקיים על ידי מחלקת היישובים במועצה קורס פעילים בו לקחו חלק שניים מתושבי 
המושב שלנו. אנו מזמינים את כל התושבים לקחת חלק בהשתלמויות דומות שיערכו בקרוב. 

שלנו כמושב אנו בטוחים שהבנה עמוקה יותר של מנגנון השלטון הדו רובדי ואופן העבודה 
 וכוועד מול המועצה חשובים. 

         

 בברכה,

 בארותייםמקומי וועד         


